

# LEGAL ALERT

No. 32 / 22 July 2015

## Eliminarea obligativității folosirii ștampilei

În *Monitorul Oficial al României*, Partea I, nr. 540 / 20.07.2015 a fost publicată Ordonanța Guvernului României nr. 17 / 15.07.2015 privind reglementarea unor măsuri fiscal-bugetare și modificarea și completarea unor acte normative („OG 17”).

OG 17 prevede, printre altele, **eliminarea obligativității folosirii ștampilei** pentru documentele emise de către persoanele fizice, persoanele juridice de drept privat, precum și de către entitățile fără personalitate juridică, în sensul că acestea:

- nu au obligația de a aplica ștampila pe declarații, cereri sau orice alte documente depuse la instituțiile sau autoritățile publice;
- nu au obligația de a aplica ștampila pe documente sau orice alte înscrisuri emise în relația dintre acestea.

Astfel, la data intrării în vigoare a OG 17, respectiv **23 iulie 2015**, se abrogă toate prevederile legale referitoare la obligația aplicării ștampilei de către persoanele fizice, persoanele juridice de drept privat, precum și de către entitățile fără personalitate juridică.



## Stamp is no longer required

*Monitorul Oficial al României*, Part I, No 540 of 20 July 2015 has published Government Ordinance No 17 of 15 July 2015, which regulates tax and budgetary measures and amends some legislative acts (the “Ordinance”).

The Ordinance provides *inter alia* that **stamp is no longer required** to be affixed on the documents issued by natural entities, private companies and entities without legal personality, when such documents represent

- statements, requests, claims or any other similar document submitted to public authorities or institutions, and
- any writs issued as part of the relationship established between said entities.

Therefore, starting the date on which the Ordinance enters into force, *i.e.* **23 July 2015**, all the legal provisions referring to the obligation of natural entities, private companies and entities without legal personality to affix their stamp on documents such as those mentioned above shall be abrogated.



## L'élimination de l'obligation d'utiliser le cachet

L'Ordonnance du Gouvernement N° 17 / 2015 sur le règlement de certaines mesures fiscales-budgétaires et modifiant et complétant certains actes normatifs ("OG 17") a été publiée au *Journal Officiel de la Roumanie* N° 540 du 20 Juillet 2015.

L'OG 17 prévoit, entre autres, **l'élimination de l'obligation d'utiliser le cachet** pour les documents émis par des personnes physiques, personnes morales de droit privé, ainsi que par des entités sans personnalité juridique, dans le sens qu'elles:

- n'ont pas l'obligation d'appliquer le cachet sur les déclarations, demandes ou d'autres documents déposés aux institutions ou autorités publiques;
- n'ont pas l'obligation d'appliquer le cachet sur des documents ou d'autres actes émis dans leur relation.

Ainsi, à la date de l'entrée en vigueur de l'OG 17, *i.e.* **23 Juillet 2015**, toutes les dispositions légales sur l'obligation d'appliquer le cachet par les personnes physiques, personnes morales de droit privé, ainsi que par les entités sans personnalité juridique sont abrogées.



**Legal Alert** este o selecție a unor elemente de noutate legislativă, cu scop strict informativ. Nu este considerată consiliere profesională și, drept urmare, Duncea Ștefănescu / DS Tax Advisory Services nu își asumă nici o responsabilitate în acest sens. Pentru întrebări suplimentare în ceea ce privește problemele expuse, vă rugăm nu ezitați să ne contactați.

**Legal Alert** contains a selection of the latest major issues occurred in the Romanian legislative framework, is intended only to provide information and, hence, shall not be deemed to provide professional advice or consultancy. Therefore, we assume no responsibility in this respect. Should you require any information related to the foregoing, please do not hesitate to contact us.

Ce message contient une sélection des nouveautés de la législation roumaine, fournies uniquement à titre informatif. Les résumés ne peuvent en aucun cas se substituer aux textes législatifs, ni être assimilés à des conseils juridiques. Nous déclinons donc toute responsabilité vis à vis des interprétations que pourraient faire nos lecteurs. N'hésitez pas à nous contacter si vous avez besoin de renseignements complémentaires.



Dacă doriți să vă abonați gratuit la newsletter-ele noastre, vă rugăm trimiteți un mesaj la adresa [news@duncea-stefanescu.ro](mailto:news@duncea-stefanescu.ro), specificând numele, prenumele, funcția Dvs. și denumirea societății.

If you wish to get free subscription to our newsletters, please send a message to [news@duncea-stefanescu.ro](mailto:news@duncea-stefanescu.ro), specifying your full name and title, as well as the name of your company.

Si vous désirez vous abonner gratuitement aux bulletins d'information, nous vous prions d'envoyer un message à l'adresse [news@duncea-stefanescu.ro](mailto:news@duncea-stefanescu.ro), en spécifiant le nom, le prénom, votre fonction et la dénomination de la société.

## C O N T A C T

**Adriana Duncea**  
Co-Managing Partner



**Cosmin Ștefănescu**  
Co-Managing Partner



Str. Economu Cezărescu, nr. 31B  
Sector 6, Bucharest, Romania

Tel: +4 031 228 88 50  
Fax: +4 031 228 88 51

[contact@duncea-stefanescu.ro](mailto:contact@duncea-stefanescu.ro)  
[www.duncea-stefanescu.ro](http://www.duncea-stefanescu.ro)